
هشدار به خريداران آيفون ۷

 احتمال قطع  آنتن گوشي هاي قاچاق
 با اجراي رجيستري

رئي�س اتحادي�ه تجهي�زات مخابرات�ي از احتمال بروز مش�كل 
غيررس�مي  و  قاچ�اق   ۷ آيفون ه�اي  خري�داران  ب�راي 
داد.  خب�ر  موباي�ل  رجيس�تري  ط�رح  اج�راي  از  پ�س 
غلامحس��ين كريمي در گفت وگو با ايسنا، با اش��اره به تأثير دريافت 
۹ درصد ماليات بر ارزش افزوده از وارد كنندگان رس��مي گوشي هاي 
موبايل گفت: در ح��ال مذاكره و تلاش براي لغ��و دريافت اين مبلغ از 
واردكنندگان رسمي موبايل هستيم ، چراكه اين موضوع مي تواند دليلي 

بر اقبال واردكنندگان نسبت به بازار قاچاق باشد. 
وي در ادامه آگاهي مردم را عاملي ديگر در راس��تاي مبارزه با واردات 
قاچاق دانست و افزود: مردم خود نيز بايد تا حدي به حق و حقوق خود 
توجه داشته باش��ند تا درگير مش��كلات مربوط به خريد گوشي هاي 
قاچاق نشوند. به عنوان مثال لازم است هنگام خريد علاوه بر توجه به 
مجوز معتبر واحدي كه از آن خدمات دريافت مي كنند، فاكتور رسمي 
نيز دريافت كرده و كارت گارانتي معتبر درخواست كنند كه در آن كد 
IMEI دستگاه ذكر شده باش��د، چراكه در غير اين صورت كارت هاي 

گارانتي فاقد اعتبار به شمار مي روند. 
كريمي همچنين اظهار كرد: نكته ديگر آنكه لازم است خريداران بازار 
موبايل كد IMEI خود را از طريق ارسال پيامك به سامانه ۳۰۰۰۸۸۸۷ 
چك كنند تا براي آنها مشخص شود كه گوش��ي  آنها از طريق مبادي 

رسمي و گمركي وارد شده يا خير. 
رئيس اتحاديه تجهي��زات مخابراتي در ادامه با اش��اره به اجراي طرح 
رجيستري تلفن هاي همراه در آينده گفت: به خريداران آيفون هاي۷ 
توصيه داريم كه با توجه به فعاليت شركت هاي واردكننده رسمي اين 
برند حتماً از نمونه هاي رس��مي خريد خود را انج��ام دهند، چراكه در 
آينده با اجراي طرح رجيس��تري موبايل اين احتم��ال وجود دارد كه 
آيفون هاي ۷ قاچاق و تمام گوشي هاي قاچاق برند )نمانام( هاي ديگر 

غيرفعال شوند. 
وي در پاسخ به اين سؤال كه با توجه به اظهارات مختلف قرار بر آن بوده 
است كه گوشي هاي خريداري ش��ده پيش از اجراي طرح رجيستري 
تلفن همراه دچار مشكل نش��وند، گفت: مدت هاس��ت در اين زمينه 
توصيه هاي مختلف داده ش��ده و از مردم خواسته شده است از طريق 
مبادي رسمي خريد خود را انجام دهند. بر همين اساس نيز شركت هاي 
مختلفي مجوز گرفته اند به واردات در اين بخش بپردازند به همين دليل 

جاي بهانه اي وجود نخواهد داشت. 
 رئيس اتحادي��ه تجهيزات مخابراتي در پاي��ان از پيگيري وضعيت در 

خصوص برندهاي ديگري مانند سامسونگ و ال جي نيز خبر داد. 

برف و بوران مرغ را گران كرد
رئيس اتحاديه پرنده و ماهي گف�ت: بارش برف و وضعيت بد جوي 
كه در راه ه�اي بين ش�هري اخلال ايج�اد كرد باعث ش�د قيمت 
گوش�ت مرغ در عمده فروش�ي كيلويي 200 تومان افزايش يابد. 
مهدي يوسف خاني، رئيس اتحاديه پرنده و ماهي در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، از افزايش 2۰۰ توماني نرخ مرغ خبر داد و گفت: از 
آنجاكه بيشتر گوشت مرغ مصرفي استان تهران از شهرها و استان هاي 
اطراف تأمين مي ش��ود، وضعيت نامناس��ب جوي و اخلال در راه هاي 

ارتباطي قيمت مرغ را در تهران افزايش مي دهد. 
وي در ادامه افزود: امروز نرخ هر كيل��و مرغ زنده در مرغداري 4 هزار و 
5۰۰، آماده به طبخ در كش��تارگاه 6 هزار و ۳۰۰، توزيع در واحدهاي 
صنفي 6 هزار و 45۰ و فروش در مراكز خرده فروش��ي ۷ هزار و 1۰۰ 

تومان است. 
به گفته وي نرخ هر كيلو ران مرغ با كم��ر 6 هزار و 45۰ تومان و بدون 

كمر برابر با قيمت مرغ ۷ هزار و 1۰۰ تومان است. 
يوسف خاني قيمت هر كيلو فيله را 15 هزار تومان اعلام و اضافه كرد: 
هر كيلو سينه بدون كتف 1۳ هزار و با كتف 12 هزار تومان به مشتريان 

عرضه مي شود. 
رئيس اتحاديه پرنده و ماهي در پايان از ثبات نرخ انواع ماهي خبر داد 
و افزود: قيمت هر كيلو ش��ير جنوب 2۸ هزار، حلواي س��ياه 25 هزار، 
كپور14 هزار، قزل آلا 14 هزار، قزل س��المون 16 هزار، آزاد ۸ هزار و 
5۰۰، تيلاپيا 1۹ هزار، سرخو 25 هزار، سنگسر طلايي 2۰ هزار و سفيد 

پرورشي 14 هزار تومان است. 
   جمهوري آذربايجان واردات مرغ از ايران را ممنوع كرد

به دنبال مش��اهده مواردي از بيماري آنفلوآن��زاي پرندگان در برخي 
مرغداري هاي تهران، جمهوري آذربايجان به صورت موقت واردات مرغ 

و فراورده هاي مرغي از ايران را ممنوع كرد. 
به گزارش پايگاه خبري  اي پي اي، به دنبال مشاهده مواردي از بيماري 
آنفلوآنزاي پرندگان در مرغداري هاي تهران، جمهوري آذربايجان به 
صورت موقت واردات مرغ و فراورده هاي مرغي از ايران را ممنوع كرد. 

بر اساس دستورالعمل اداره كنترل دامپزشكي آذربايجان، واردات مرغ 
و فراورده هاي مرغي از ايران و ديگر مناط��ق واقع در نزديكي منطقه 

پرريسك نزديك به آذربايجان ممنوع شد. 
به منظور واردات ديگر فراورده هاي غذايي كه تحت نظارت اداره كنترل 
دامپزشكي آذربايجان قرار دارد، مجوز س��ازمان دامپزشكي ايران در 
مورد شرايط همه گيري منطقه اي كه اين محصولات از آنجا صادر شده 

و گواهي سلامت محصولات مورد نياز است. 
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خس�ارت باغ�ات مركب�ات و م�زارع كل�زا 
ش�مال كش�ور از س�رمازدگي اخير علاوه بر 
وارد آوردن زي�ان ميلي�اردي به باغ�داران و 
زارع�ان، برخ�ي واردكنن�دگان را ب�راي 
ب�ازار ش�ب عي�د در تكاپ�و انداخته اس�ت. 
سرماي برف و يخبندان اخير در مناطق شمالي 
كشور خسارت هاي چند ميليارد توماني را براي 
باغداران و كش��اورزان به همراه داشته است. در 
اين  ارتباط باغداران، برداشت مركبات را در روز 
برفي و از درختان شكسته آغاز كرده اند هرچند 
نوشداروي بعد از مرگ سهراب به حساب مي آيد 
و اين مركبات در اثر سرما زدگي كيفيت و طعم 

اوليه خود را از دست داده اند. 
به گفته باغداران، بخش قابل توجهي از محصول 
مركبات امسال برداشت شده است، اما هنوز زمان 
برداشت معمول مركبات كه براي ذخيره سازي 
ش��ب عيد انجام مي ش��ود ش��روع نش��ده است 
به طوري كه بايد اذعان داش��ت حدود 5۰ درصد 

نارنگي ها هنوز روي درختان باقي مانده است. 
پيش بيني توليد مركبات امسال، بالغ بر 4 ميليون 
و ۷۰۰ هزار تن اس��ت و وزارت جهاد كشاورزي 
براي چاره جويي از توليد مازاد مصرف برنامه ريزي 
خود را در قالب طرح »بازار در برابر بازار« به شكل 
صادرات ۳ كيلو گرم مركبات در ازاي اجازه واردات 

يك كيلو گرم مركبات ارائه داده بود. 
بنا بر اين گزارش عليرض��ا مهاجر، مجري طرح 
دانه ه��اي روغن��ي وزارت جهاد كش��اورزي نيز 
اعلام كرده بود در سال زراعي جاري براي 2۰۰ 
هزار هكتار كش��ت كلزا و 1۰۰ هزار هكتار ساير 
دانه هاي روغني مانند سويا، آفتابگردان، كنجد 
و گلرنگ برنامه ريزي ش��ده و ميزان توليد مورد 

انتظار دانه هاي روغني از سطح ۳۰۰ هزار هكتار 
به 45۰ ه��زار تن افزايش خواهد داش��ت، اما در 
سرماي اخير مزارع گلستان نيز آسيب ديده اند. 

در اين ميان اهرم واردات محصولات كشاورزي 
در تلاش است از وضعيت سرمازدگي فعلي براي 
واردات و تأمين منافع ش��خصي اس��تفاده كند. 
ميزان و گزارش هاي كمي دقيقي درباره خسارت 
واردشده بر باغات مركبات شمال كشور و وضعيت 
تأمين نياز مصرف كشور از محصولات باقي مانده 

وجود ندارد. 
به رغم برخي اظهارنظرها درباره ميزان خسارات 
وارد شده به باغات مركبات در استان مازندران، 
اما به گفته مس��ئولان مربوطه هنوز برآوردي در 
اين زمينه انجام نش��ده و طي روزهاي آينده اين 
مسئله مشخص خواهد شد. آنها تأكيد دارند كه 
ميزان اين خسارت كم نيست. هنوز برآورد دقيقي 
از ميزان خسارت ناش��ي از بارش برف در باغات 
مركبات مازندران ارائه نش��ده، اما هواشناس��ي 
مي گويد بي توجهي كشاورزان به توصيه هاي اين 

سازمان، دليل بروز اين خسارت گسترده است. 
علي محمد شاعري، رئيس كميسيون كشاورزي 
مجلس نيز با ارسال نامه به وزير جهاد كشاورزي 
از وي جبران خسارات ش��ديد به باغات مركبات 
مازندران را خواستار شد. در اين نامه آمده است:با 
توجه به برف و سرما و يخبندان غير منتظره كه 
سبب خسارات ش��ديد به باغات مركبات استان 
مازندران شده اس��ت، تمهيداتي را براي جبران 
بخشي از خس��ارات با بررس��ي هاي كارشناسي 
مبذول دارند. در اين نامه همچنين عنوان شده 
اس��ت كه مقابله با س��رما و يخبندان در باغات 
مركبات مازندران خارج از توان باغداران اس��ت، 

لذا شايس��ته اس��ت اقدام مقتض��ي در خصوص 
پرداخت تس��هيلات و كمك ه��اي بلاعوض به 

خسارت ديدگان صورت گيرد. 
پيش از اين، مس��ئولان وزارت جهاد كشاورزي 
پيش بيني كرده بودند كه امسال بالغ بر 4 ميليون 
و ۷۰۰ هزار تن مركبات در كشور توليد شود كه 
بخش عمده آن نيز در مازندران است، اما با توجه 
به بارندگي هاي اخير و س��رمازدگي محصولات 
روي درختان، به نظر مي رس��د مي��زان توليد از 
پيش بيني هاي انجام ش��ده كمت��ر خواهد بود 
و طي روزهاي آينده اين مس��ئله ب��ه طور دقيق 

مشخص مي شود. 
  ۵0 درص�د نارنگي ه�اي تولي�دي روي 

درخت است
رئيس اتحاديه باغداران استان تهران نيز با بيان 
اينكه درح��ال حاضر ب��راي نتيجه گيري در اين 
زمينه ك��ه بارش هاي اخير و س��رما زدگي تا چه 
اندازه به باغات مركبات مازندران خس��ارت وارد 
كرده، زود اس��ت، گفت: اين اتفاق بسيار ناراحت 
كننده است و براي برآورد خسارات آن بايد اندكي 

صبر كنيم. 
مجتبي شادلو با اشاره به اينكه ادامه دار بودن يا 
نبودن س��رما، وضعيت را متفاوت مي كند، ادامه 
داد: در مجموع قطعا خسارت خواهيم داشت اما 
درصد آن فعلا مشخص نيس��ت. وي اضافه كرد: 
هواشناسي نويد داده كه روز شنبه آينده شرايط 
جوي بهتر خواهد شد؛ اين سرما بسيار ناگهاني بود 
ضمن اينكه هنوز زمان برداشت معمول پرتقال 
فرا نرسيده و حتي حدود 5۰ درصد نارنگي ها نيز 

روي درخت هاست. 
ش��ادلو با بيان اينكه در مجموع خس��ارت وارد 

شده كم نخواهد بود، گفت: از آنجايي كه امسال 
درختان پربار هس��تند و بار آنها متراكم اس��ت، 
اميدواريم سرما روي حاشيه هاي آنها تأثيرگذار 

باشد و درونشان در امان بماند. 
وي تصريح كرد: اين مسئله بسيار ناراحت كننده 
است كه يك كشاورز براي توليد زحمت زيادي 
بكشد و زمان برداش��ت محصول، چنين اتفاقي 

برايش پيش آيد. 
  هواشناس�ي پيش بين�ي ك�رده ب�ود 

كشاورزان جدي نگرفتند
اما بحث بارش برف و غافلگير ش��دن كشاورزان 
ش��مالي در شرايطي اس��ت كه اداره هواشناسي 
كش��اورزي به طور دائمي وضعيت ه��وا را براي 
كشاورزان پيش بيني كرده و توصيه هاي مرتبطي 
را به آنها ارائه مي كند؛ در همين ارتباط سرپرست 
اداره هواشناسي كش��اورزي در گفت وگو با مهر 
به اين پرس��ش كه آيا هواشناسي بارش برف در 
مازندران را پيش بيني كرده بود؟ پاس��خ داد: ما 
از سه شنبه هفته گذشته متوجه شديم سيستم 
سردي درحال ورود به كش��ور مخصوصاً نواحي 
شمالي است. بيشتر تمركز ما روي نوار شمالي، 
قسمت هاي ساحلي درياي خزر و همچنين شمال 

شرق كشور بود. 
مسعود حقيقت ادامه داد: سه شنبه كه براي اولين 
بار اين س��امانه را رصد مي كرديم، ويژه مناطق 
شمال شرق كشور، اطلاعيه اي نوشتيم. همچنين 
روز چهارشنبه در توصيه هايي كه ارائه شد، اعلام 
كرديم اين منطقه دچار بحران خواهد شد و بايد 

سريع محصولات خود را برداشت كنند. 
وي اف��زود: ع��لاوه ب��ر اي��ن روز ش��نبه مجدداً 
اطلاعيه اي درباره منطقه ش��مالي و برداش��ت 
محصولات ارائه و اعلام كرديم و روز يك ش��نبه 
هفته جاري هم در توصيه هاي هواشناس��ي ذكر 
كرديم باغداران اگر محصول س��ر درختي دارند 

فوراً آنها را برداشت كنند. 
حقيق��ت گف��ت: همچني��ن روز بع��د از آن نيز 
اخطاريه اي صادر ش��د؛ بنابراي��ن مي توان گفت 
هواشناسي مرتب وضعيت را رصد و اقدام به صدور 

اطلاعيه، اخطاريه و توصيه ها كرد. 
وي درباره اينكه چرا توصيه ه��ا و اخطاريه هاي 
هواشناسي در اين زمينه مؤثر واقع نشده است؟ 
اضافه كرد: گاهي كشاورزان، فرصت كافي براي 
عكس العمل و برخورد با حادثه طبيعي را ندارند، 
گاهي ني��ز بحث هايي را كه هواشناس��ي مطرح 
مي كند، ج��دي نمي گيرن��د؛ در اي��ن زمينه به 
نظر مي رس��د اخطاريه هاي هواشناس��ي توسط 

كشاورزان جدي گرفته نشده است. 
حقيقت به اين پرسش كه آيا كشاورزان فرصت 
كافي براي نشان دادن يك عكس المعل مناسب 
را داشتند، پاس��خ داد: به نظر مي رسد يك هفته 
فرصتي كافي)حداقل براي انبار كردن محصولات( 

باشد. 
وي پيش بيني كرد: از شنبه به بعد انتظار افزايش 
دما را به ش��كل آرام داريم و در طول هفته آينده 
دما نس��بت به هفته جاري افزايش خواهد يافت 
ضمن اينكه رون��د افزايش دم��ا از مناطق غربي 

كشور شروع شده و ادامه دار خواهد بود. 

خسارت ميلياردي باغات مركبات و مزارع كلزا 
كميسيون كشاورزي مجلس به وزير جهاد براي كمك به باغداران مازندران نامه نوشت 

بهناز قاسمی
  گزارش یک

آمار متناقض در نرخ رشد صنعت 
فقط ۱۰ درصد وام ها صرف توسعه صنايع شد

 مس�ئولان از رش�د در بخ�ش صناي�ع خب�ر مي دهن�د، ام�ا 
صنعتگ�ران معتقدن�د آم�ار اع�لام ش�ده مبن�ي ب�ر رش�د 
بخ�ش صنعت متناق�ض اس�ت. همچنين آم�ار، كاه�ش ايجاد و 
توس�عه در بخش ه�اي مختل�ف صنعت�ي را نش�ان مي ده�د. 
به گزارش مهر، ركود دامنه دار بخش صنعت همچنان ادامه دارد و اين 
ركود به همه بخش هاي صنعت رخنه كرده و اغلب واحدهاي توليدي را 
با بحران مواجه كرده است. هرچند دولت بسته خروج از ركود را با ارائه 
تس��هيلات 16 هزار ميليارد توماني به اجرا گذاشت، اما اين تسهيلات 
نتوانست تأثير چنداني بر صنعت بگذارد و همچنان واحدهاي توليدي 

با بحران در ادامه حيات روبه رو هستند. 
در واقع كارخانجات توليدي الان در وضعيتي نيستند كه با مسكن هاي 
مقطعي بتوان اين بخش را نجات داد؛ زيرا اين كارخانه ها در آس��تانه 
تعطيلي و ورشكستگي هستند و بايد هر چه سريع تر راهكار مناسبي 
براي آنها ارائه شود. البته اين ركود فقط شامل صنايع بزرگ در كشور 
نمي شود، بلكه واحدهاي كوچك هم از سال ها پيش روند ورشكستگي 

را طي كردند و در حال حاضر با مشكلات زيادي روبه رو هستند. 
آمار اختصاص تس��هيلات به اين بخش هم بيانگر مشكلاتي است كه 
صاحبان صنايع در اين س��ال ها با آن روبه رو بودند. هرچند اختصاص 
تسهيلات بسته خروج از ركود توانس��ت آمار و ارقام اختصاص وام به 
اين بخش را بهبود بخش��د، اما در نهايت نتوانست باعث رشد و توسعه 
صنايع شود، بلكه صرف استمهال بدهي هاي گذشته اين كارخانجات 
شده است.  آمار نشان مي دهد كل تسهيلات پرداختي به بخش صنعت 
و معدن در هفت ماهه ابتداي سال ۹5 معادل ۷۸/6 هزار ميليارد تومان 
بوده كه ۸4/6 درصد آن)معادل تقريب��اً 66/5 هزار ميليارد تومان( به 
منظور تأمين س��رمايه در گردش و ۹/۹ درصد آن )معادل 1۷/۸ هزار 

ميليارد تومان( به منظور ايجاد و توسعه پرداخت شده است. 
اين نس��بت در مقايسه با آمار تس��هيلات پرداختي به بخش صنعت و 
معدن در مدت مشابه سال ۹4 در تأمين سرمايه در گردش حدود 5۰ 
درصد افزايش و در ايجاد و توسعه حدود 2/5 درصد كاهش داشته است. 
بنابراين آمار نشان مي دهد تس��هيلات دريافت شده در اين بخش هم 
بيشتر به سمت ادامه حيات صنايع بوده است و ايجاد و توسعه صنايع 

جديد نه تنها رشدي نداشته بلكه روند كاهشي را هم پيموده است. 
  آمار رشد صنعتي را قبول نداريم

در همين ارتباط رئيس كميس��يون صنايع ات��اق بازرگاني و صنايع و 
معادن ايران در گفت وگو با خبرنگار مهر ب��ا بيان اينكه در حال حاضر 
شرايط مطلوبي براي توليد نداريم، گفت: رشد صنعت در سال گذشته 
منفي بود و امسال به سمت شيب بسيار ملايم مثبت پيش رفت كه يكي 
از دلايل آن همين بسته هاي حمايتي دولت و اختصاص 2 ميليار دلار 

براي صادرات بود كه توانست جو مثبتي را در بازار حاكم كند. 
ابوالفضل روغني با اش��اره به اينكه البته اين سياست ها حركت بزرگي 
نبوده و شرايط همچنان براي صنايع نامطلوب است، افزود: بخشي از 
اندك رشد به دليل شرايط رواني ناشي از اختصاص تسهيلات بوده، اما 

اينكه اعلام مي شود صنعت رشد داشته است را قبول نداريم. 
اين فعال بخش صنعت با اعلام اينكه متأس��فانه آمار در كشور تناقض 
دارد، اظهار داشت: از آنجايي كه به س��مت انتخابات مي رويم بنابراين 
نمي توان چندان به آمار و ارقام و سياست هاي اجرا شده اتكا كرد و مردم 
هم درگير مباحث انتخاباتي هستند.  روغني چشم انداز بخش صنعت 
را در سال جاري ثبات وضعيت كنوني دانس��ت و گفت: اگر قرار باشد 
حركتي اتفاق بيفتد بايد در س��ال ۹6 منتظر آن باشيم؛ زيرا انتخابات 
به پايان رس��يده و وضعيت صادرات ايران بهتر مي شود.  مشاور رئيس 
اتاق بازرگاني و صنايع و معادن ايران با تأكيد بر اينكه در سال آينده به 
طور حتم يكسان س��ازي نرخ ارز انجام مي شود، افزود: اميدواريم سال 
آينده براي اقتصاد، صنعتگران و توليدكنندگان سال خوبي باشد، اما 
سال جاري همچنان وضعيت مناسبي در بخش توليد و صنعت وجود 

ندارد.  وي با اش��اره به تناقض هاي آماري گفت: مطابق با قانون، مركز 
آمار ايران منبع اعلام آمار در كشور است، اما مي بينيم كه بانك مركزي 
و مركز پژوهش هاي مجلس هم آمار اع��لام مي كنند كه همه اينها در 
تناقض آشكار با يكديگر هستند، اما معتقدم بايد به آمار منبع اصلي كه 
مركز آمار ايران است توجه شود.  رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگاني 
و صنايع و معادن ايران با بيان اينكه رش��د 5 درصدي كه براي صنعت 
اعلام مي شود را قبول نداريم، گفت: تغيير هر يك درصد از شاخص هاي 
اقتصادي نيازمند حركت هاي بزرگ در كشور است كه ما هنوز چنين 
سياس��ت هايي را نديده ايم. بنابراين به نظر مي رسد كه بلندپروازانه به 
ارقام رشد صنعتي نگاه مي كنند.  روغني در خصوص دستيابي به رشد 
۸ درصدي در افق 14۰4، گفت: ما از برنامه چندسال عقب هستيم به 
همين دليل امكان دستيابي به چنين رشدي فراهم نيست و رسيدن 
به اين رشد نيازمند منابع ارزي سنگين و پروژه هاي بزرگ است كه در 

حال حاضر اثري از آنها نيست. 

 قيمت طلا به پايين ترين رقم 
در 9/5 ماه گذشته رسيد

قيمت هر اونس ط�لا در معاملات امروز با 0/4 درص�د كاهش به 11۷۸ 
دلار و ۶4 سنت رسيد كه پايين ترين رقم در ۹ ماه و نيم گذشته است. 
به گزارش رويترز، به دنبال تقويت احتمال افزايش ن��رخ بهره در امريكا و 
ادامه رشد ارزش دلار در برابر ين، قيمت طلا امروز در معاملات آسيايي يك 
درصد كاهش يافت و به پايين ترين رقم در ۹ ماه و نيم گذش��ته رسيد. فلز 
زرد در آستانه ثبت سومين كاهش هفتگي متوالي قرار دارد.  بر اساس اين 
گزارش، قيمت هر اونس طلا امروز با ۰/4 درص��د كاهش به 11۷۸ دلار و 
64 سنت رسيد. اوايل جلسه امروز قيمت فلز زرد يك درصد كاهش يافت 
و پايين ترين رقم از ۸ فوريه تاكنون يعني هزار و 1۷1 دلار و 21 س��نت را 
تجربه كرد.  قيمت طلاي امريكا نيز يك درصد كاهش داش��ت و به هزار و 
1۷۷ دلار و ۹ سنت رسيد.  ارزش دلار در برابر ين امروز به بالاترين رقم خود 
در ۸ ماه گذشته رسيد. ميزان سوددهي اوراق قرضه دولت امريكا نيز افزايش 
خود در بازار آسيا را ادامه داد.  قيمت طلا از ابتداي ماه جاري تاكنون بيش 
از ۸ درصد كاهش يافته و از زمان پيروزي دونالد ترامپ در انتخابات امريكا 
در روز ۹ نوامبر، بيش از 16۰ دلار سقوط كرده است. افزايش ارزش دلار و 
بالا رفتن سوددهي اوراق خزانه داري امريكا دليل اين افت شديد بوده است. 
سرمايه گذاران معتقدند در دوران رياست جمهوري امريكا، اين كشور شاهد 
رشد اقتصادي بيشتر و تورم بالاتر خواهد بود.  ديگر عامل تضعيف قيمت طلا 
احتمال بسيار بالاي افزايش نرخ بهره توسط فدرال رزرو امريكا در ماه دسامبر 
است.  قيمت طلا به شدت نس��بت به افزايش نرخ بهره حساس است، زيرا 
چنين افزايشي موجب بالا رفتن هزينه فرصت سرمايه گذاري در بازار طلا و 

افزايش ارزش دلار مي شود كه هر دوي اينها به ضرر قيمت طلاست.

سامانه هاي تخلف  ياب سرشماری فعال شد!
 تئ�وري ثب�ت زادگاه به ج�اي محل زندگ�ي فعل�ي در فرم هاي 
سرش�ماري ب�ه در بس�ته خ�ورد. ح�ال مرك�ز آم�ار مي گويد 
ع�لاوه ب�ر فع�ال ك�ردن س�امانه هاي تخلف ي�اب، اف�رادي 
ك�ه اطلاع�ات غل�ط داده ان�د، پيگ�رد قانون�ي مي ش�وند. 
پرونده سرش��ماري نفوس و مس��كن هم بالاخره بس��ته شد؛ آن هم 
بعد از چند بار تمديد. اكنون نوبت به آن رس��يده كه كم كم اطلاعات 
دسته بندي و به مرور پايش شود. حال ديگر مسئوليت از شهروندان به 
مركز آمار ايران منتقل شده تا زمينه را براي تهيه اسناد ملي از اطلاعات 
مختلف خانوارهاي ايراني كه در اين فرم ها به ثبت رسيده، فراهم كند.  
اما سرشماري نفوس و مسكن امس��ال هم براي خود جرياني داشت. 
از برخي ها كه از ابتداي شروع سرشماري نگران لو رفتن اطلاعاتشان 
بودند تا افرادي كه به همشهري هاي خود توصيه مي كردند كه در اين 
سرشماري، محل سكونت خود را زادگاهشان عنوان كنند تا بلكه در 
يك ديدگاه اس��تاني گرايانه، دولت را مجبور كنند به دليل بالا بودن 
جمعيت، تسهيلات و بودجه هاي بيشتري به شهرشان اختصاص دهد.  
از س��وي ديگر، برخي نيز در همان روزهاي ابتدايي آغاز سرشماري، 
شور و اشتياقي را كه دولت انتظار داشت، پس مي زدند و مي ترسيدند 

تا مبادا اگر اطلاعاتشان به دس��ت دولت برسد، يارانه شان قطع شود، 
خانه هاي خالي شان شناسايي شده يا حتي مالياتشان بيشتر شود، بازار 
گمانه زني ها در اين ميان داغ داغ بود تا مشخص شود بهره برداري از اين 
اطلاعات از سوي دولت، چه سمت و سويي به خود مي گيرد.  در اين 
ميان، اگرچه مسئولان مركز آمار تلاش كردند تا اعتماد مردم به خود 
را بازگردانند، اما به هرحال اين موضوع ذهن برخي از مردم را مشغول 
كرده بود، شايد هم آنها يادشان نرفته بود كه در سال هايي كه قرار بود 
يارانه نقدي به مردم ارائه شود، اطلاعات از مركز آمار ايران به سمت 
سازمان هدفمندي يارانه ها رفت و همين موضوع برخي ها را در دريافت 
يارانه نقدي كه حق خودشان مي دانس��تند، دچار چالش كرد.  اما در 
اين دوره، درس��ت همان روزهايي كه سرشماري به صورت اينترنتي 
آغاز شده بود، اهالي برخي شهرها به همشهريان خود پيغام مي دادند 
كه در سرشماري، محل س��كونت را زادگاهشان به ثبت برسانند تا از 
اين طريق، آمار »ساكنان« ش��هر مربوطه بالا رفته و زماني كه موقع 
تعيين بودجه ها و ارائه امكانات به شهرها يا حتي رتبه بندي هايشان 
در حوزه كلانشهر و ش��هر بزرگ مطرح شود، جمعيت عاملي باشد تا 
آنها بتوانند امكانات بيشتري را از دولت دريافت كنند. اين موضوع در 

جريان سرشماري به يكي از تحركات مردم در شبكه هاي اجتماعي 
تبديل ش��ده بود.  اين موضوع را حتي اميدعلي پارس��ا، رئيس مركز 
آمار ايران هم ش��نيده و در جريانش قرار گرفته بود. حال كه پرونده 
سرشماري نفوس و مسكن بسته شده و اتفاقاً ركوردي هم به واسطه 
ثبت نام اينترنتي در سرش��ماري براي ايران در دنيا به ثبت رس��يده 
است، او مي گويد كه اطلاعات به نحوي پايش مي شود كه امكان چنين 

خطاهايي به حداقل برسد.  
وي در گفت وگو با مهر مي افزايد: اطلاعات ثبت شده از سوي افراد به 
واسطه شهر محل زندگي شان، حتماً و حتماً چك مي شود و پس از 
راستي آزمايي، در حوزه آناليز اطلاعات مورد وثوق قرار مي گيرد.  به 
گفته پارسا، تأكيد مركز آمار ايران به صحت و دقت در ارائه اطلاعات 
ثبت شده از سوي افراد بوده است، به اين معنا كه اگر كسي در مرحله 
اول ثبت اطلاعات كه مش��خص ك��ردن محل س��كونت به صورت 
اينترنتي در اختيار خود مردم بود كه كجا را به ثبت برسانند، محل 
سكونت دوم كه در يك جاي ييلاقي، قشلاقي يا شهرستان ديگر را 
انتخاب مي كرد يا حتي زادگاهش را به عنوان محل سكونت مطرح 

مي نمود، خطاست. 
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